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KWALITEIT

17 NOV 2022

Aftrap Nederlands Kanker
Collectief: binnen een jaar
Nederlandse Kankeragenda

Samira Ahli

Kanker heeft al lange tijd een grote impact op de samenleving. De laatste cijfers,

over onder meer het stijgende aantal diagnoses, noemt Arja Broenland,

directeur-bestuurder van de Nederlandse Federatie

Kankerpatiëntenorganisaties (NFK) ‘schrikbarend’. ‘We weten het al langer, maar

er lijkt nu een gevoel van ultieme urgentie te zijn. Ook omdat we ons realiseren

dat we op veel gebieden achter de feiten aan lopen. Er worden met vele goede

bedoelingen allerlei initiatieven opgezet om de oncologische zorg te verbeteren,

maar daardoor raakt de zorg ook versnipperd. Samen zouden we veel verder

kunnen komen, daar ligt een rol voor het Nederlands Kanker Collectief.’

Prioriteiten stellen

Opslaan  Reacties 0  Delen

Het Nederlands Kanker Collectief wil de impact van kanker op de samenleving veranderen. Bij de aftrap

donderdag nodigen IKNL, KWF en NFK, maatschappelijke partijen uit om samen prioriteiten en doelen

te stellen. De initiatiefnemers willen zo binnen een jaar een Nederlandse Kankeragenda vaststellen.

Nederland, Utrect, 17-11-2022 Kickoff Nederlands Kanker Collectief, met minister van Volksgezondheid, Welzijn
en sport Ernst Kuipers
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Door de handen ineen te slaan willen de initiatiefnemers een maatschappelijke

opdracht vervullen: de impact van kanker verminderen. Door een nationale

agenda op te stellen en uit te voeren, met een breed perspectief, vanuit

patiënten, naasten, burgers en professionals. Het NKC moet prioriteiten stellen,

keuzes maken en zorgen dat er commitment is om de ingeslagen weg te blijven

volgen. Het collectief moet ook de voortgang monitoren.

Deelbelangen overstijgen

Harde doelstellingen wil het NKC niet nu al aangeven, maar in co-creatie bottom

up met elkaar afspreken. ‘Als je de lat hoog legt en er is weerstand, kun je twee

dingen doen’, zegt Broenland. ‘Eroverheen walsen en zeggen dat dit het doel

wordt, of in dialoog met partijen doelen vaststellen. Wij kiezen voor het

participatieve model, zodat we samen die lat hoog kunnen leggen. Zo kun je

samen ook boven deelbelangen uitstijgen. Dat kost in het begin misschien meer

tijd, maar in de uitvoering gaat het dan beter.’

Participatie

De initiatiefnemers nodigen nadrukkelijk niet alleen zorgpartijen uit om mee te

denken over de aanpak van kanker. Ze benaderen kanker als maatschappelijk

probleem. ‘Kanker gaat allang niet meer alleen over de zorg. We nodigen

bijvoorbeeld werkgeversorganisaties uit, omdat werk voor mensen met kanker

niet alleen belangrijk is voor hun inkomen, maar ook belangrijk is voor hun leven

en participatie in de samenleving’, aldus Broenland.

Data

Om tot een gezamenlijke aanpak van kanker als maatschappelijk probleem te

komen, zijn goede data van levensbelang. Daar ligt een rol die het Integraal

Kankercentrum Nederland (IKNL) samen met partners wil oppakken. Met de

Nederlandse Kankerregistratie (NKR) volgt IKNL al dertig jaar op landelijk niveau

de zorg voor patiënten met kanker. ‘IKNL gaat op basis van de data uit de

kankerregistraties informatie bieden die nodig is om prioriteiten te stellen en

keuzes te maken. We gaan deze informatie ook duiden en in perspectief plaatsen’,

zegt Thijs Merkx, voorzitter raad van bestuur van IKNL.

Administratieve last

Juist dat gebruik van data is de afgelopen jaren complex gebleken. Dat begint al

aan de zogenoemde bron: in het primaire zorgproces worden niet overal op

dezelfde manier dezelfde patiëntgegevens geregistreerd. Vergelijken en leren

van deze data wordt dan lastig. De groeiende behoefte om patiëntgegevens te

registreren bleek ook een forse administratieve last met zich mee te brengen.

‘Hoe kanaliseer je de informatiehonger versus de registratielast? Dat is de

uitdaging die we met elkaar moeten aangaan’, zegt Merkx tot besluit.

De urgentie voor een Nederlandse Kanker Agenda wordt breed gedeeld.

Minister Kuipers (VWS) was bij de aftrap en onderschreef daar het belang van
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Reageer op dit artikel

het initiatief: “Ik ben blij dat dit initiatief nu van start gaat. De urgentie tot meer

samenwerking om tot een Nederlandse Kankeragenda te komen is groot. Tijdens

deze bijeenkomst werd dit ondersteund door de bijdragen van twee patiënten.

Door het stijgende aantal patiënten is betere samenwerking en transparantie

nodig. Maar ook de kwaliteit van de oncologische zorg moet beter. Een breed

veld dat nu zeer versnipperd is. Ik hoop dat het Nederlands Kanker Collectief dit

kan bundelen en ik kijk uit naar de uitwerking.”

Samira Ahli
In februari 2015 begon ik als redacteur bij Skipr. Zorgvisie was toen nog de

grote concurrent. Sinds 2019 maken we met één redactie deze twee titels

én Qruxx, ons platform over waardegedreven zorg. Nog altijd schrijf ik met

veel interesse over de organisatie van de Nederlandse gezondheidszorg,

van vastgoed en �nance tot de belangen van patiënten en

zorgmedewerkers. Daarnaast ben ik nu adjunct-hoofdredacteur. Met veel

trots draai ik als spil in de goed geoliede machine die onze redactie is.
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